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N
a~elnik Uprave za infrastrukturu Ministarstva odbrane pukovnik
mr Veselin [pawevi}, diplomirani gra|evinski in`ewer, na po-
~etku ka`e da nije zadovoqan dinamikom realizacije onoga {to je
precizirano u Master planu, a koji je, podse}amo, juna pro{le go-
dine usvojila Vlada Republike Srbije. Re~ je o 447 nepokretnosti i
kompleksa koje koristi Vojska, odnosno Ministarstvo odbrane, a

koji su progla{eni neperspektivnim za wih. 
Naime, kako je predvi|eno tim planom, ove Vojsci nepotrebne ne-

pokretnosti trebalo je, po tr`i{nim uslovima, ili zameniti sa lokal-
nim samoupravama za vojne stanove, ili putem tendera prodati zain-
teresovanim tre}im licima. Me|utim, iako je u po~etku bilo ohrabru-
ju}ih nagove{taja da }e se realizacijom Master plana br`e re{iti
problemi u VS i MO, a samim tim i materijalno pospe{iti reforma
odbrambenog sistema,  vi{e od {est meseci posle po~etnog zanosa, iz-
gleda da je negde ne{to – zapelo i stalo. 

Bio je to povod da upitamo pukovnika [pawevi}a {ta se doga|a sa
realizacijom Master plana, koji ga problemi prate i za{to se do sada,
od predvi|enog, malo toga i – prodalo?

– Malo se, u po~etku, ishitreno najavilo {ta bi sve trebalo proda-
ti ili razmeniti, po tr`i{nim kriterijumima, od vojne nepokretne imo-
vine, pro{le godine. Po tom planu trebalo je pomenute nepokretnosti
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Velika o~ekivawa, 
pa i neke odu{evqene
najave kako }e
realizacijom Master
plana, u finansijskom
smislu stvari krenuti
naboqe za
Ministarstvo odbrane 
i Vojsku, posle prvih
{est meseci primene 
tog plana, sada }e
morati da splasnu. 
Jer od velikih prodaja
tzv. vojne imovine, 
za sada je veoma malo
toga i ostvareno u
praksi. Za{to?
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gradwa oko 140 stanova, od  ukupno 560
planiranih. Op{tina je zainteresovana
da Ministarstvu proda te stanove, ali
budu}i  da Master plan ne predvi|a ku-
povinu, ve} samo razmenu nepokretno-
sti, te da op{tina Grocka ima i obavezu
da doka`e {ta je, zaista, u svemu tome
weno vlasni{tvo, sklapawe tog posla je
u proceduri. Drugim re~ima, za sada,
moram to otvoreno da ka`em, nemamo go-
tovo nijednu ozbiqnu ponudu za razmenu
od na{ih op{tina – napomiwe [pawe-
vi}.

On ka`e da je neposrednom pogod-
bom nedavno prodat vojni kompleks u
Ugrinova~koj ulici u Zemunu PTT Srbiji
za oko 340 miliona dinara. Taj novac }e,
prema zakqu~cima Vlade, najpre biti
evidentiran na uplatnom ra~unu buxeta
Republike Srbije i, kako o~ekuju u toj
upravi, uskoro i prenet na ra~un MO,
mada je i ranije prebacivawe sredstava
i{lo veoma sporo. Od tog novca, po{to

je u MO formirana komisija na ~elu sa dr`avnim sekreta-
rom, deset odsto }e i}i za socijalni program, a od ostalog
dela 60 odsto za nabavku vojnih stanova, dok bi se ostatak
upotrebio za modernizaciju i opremawe Vojske. 

– Me|utim, mi smo u obavezi da najpre od tog dobijenog
novca finansiramo zapo~etu izgradwu vojnih stanova. Pod-
seti}u samo da je na Be`anijskoj kosi jo{ davne 1991. godi-
ne zapo~eta izgradwa vojnih stanova, za koje je oko 400 pro-
fesionalnih pripadnika Vojske, pre {est-sedam godina, do-
bilo pravosna`na  i izvr{na re{ewa, ali se, eto, do danas
nisu uselili, jer ti stanovi nisu gotovi, a neki nisu ni po-
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najpre ponuditi lokalnim samoupravama
i institucijama koje rade sa sredstvima
u vlasni{tvu dr`ave. U tom smislu upu-
tili smo vi{e od 70 dopisa op{tinama
koje su se, posle toga, izja{wavale o na-
{im ponudama. I,  sve su op{tine bile
zainteresovane za vojne nepokretnosti,
ali je problem bio u tome {to nisu ima-
le ili {ta  konkretno da razmene (sta-
nove) ili da to plate – ka`e na~elnik
[pawevi} i precizira da su i same lo-
kalne samouprave bile zate~ene tom si-
tuacijom jer za to u svojim buxetima nisu
imale planirana sredstva.

ZASTOJ 
ODLA@E RE[EWA

Prema re~ima na~elnika, jedino je
Subotica, u svom pro{logodi{wem buxe-
tu, planirala deo sredstva za tu namenu.
Tim povodom delegacija Uprave za infr-
strukturu Ministarstva odbrane razgle-
dala je ponu|ene stanove u Subotici i eventualna zamena
tih nepokretnosti sada je u proceduri.

Sagovornik napomiwe da je u Gorwem Milanovcu Dom
Vojske razmewen za deset stanova, ali da ta op{tina do sa-
da jo{ nije ispunila svoju obavezu, tako da se sada tra`i
izlaz iz takve situacije. Rok za razmenu nepokretnosti ve-
rovatno }e biti produ`en do novembra ove godine, pa osta-
je da se vidi da li }e op{tinari ispuniti svoje ugovorene
obaveze prema MO.

– Nedavno smo ministar odbrane Zoran Stankovi} i ja
bili u Grockoj, gde je u nasequ “Kluz” zapo~eta i prekinuta

Na~elnik Odeqewa
za planirawe, izgradwu
i odr`avawe nepokret-
nosti u Upravi za infra-
strukturu MO pukovnik
Slobodan Dimitrijevi},
dipl. gra|evinski in`e-
wer, ka`e da je u posled-
we vreme na adresu Ka-
bineta ministra odbra-
ne stiglo mnogo pred-
stavki, ali i toj upravi i
Srpskoj banci, a povo-
dom znatnog pove}awa
otplatnih rata na ime
zajmova koje su zaposle-
ni u Vojsci i MO dobili

za re{avawe stambenog pitawa.
– Re~ je o zajmovima koji su dobijeni na osnovu Pravil-

nika  o na~inu i kriterijumima za davawe stanova u zakup i
dodeqivawe stambenih zajmova za re{avawe stambenih pi-
tawa zaposlenih u SMO i VJ (SVL broj 18 iz 1995. godine).
Tim pravilnikom, u ~lanu 67, propisano je da se mese~ne ra-
te za otplatu zajma uskla|uju u {estomese~nom obra~unskom
periodu sa kretawem prose~ne ugovorene cene izgradwe
kvadratnog metra stana. Me|utim, kako je navedenim ~lanom
precizirano, ta promena i uskla|ivawe koeficijenta ne
sme da bude ve}a od visine rasta prose~ne neto zarade u

privredi Republike Srbije za obra~unski period.  Svaki
ugovor o dodeli zajma je definisao ovu obavezu. Problem
je, me|utim, nastao tako {to od 2000, gotovo sedam godina,
nije vr{ena revalorizacija koeficijenta za otplatu zajma
tako da su mese~ne rate i ostatak duga ostali nepromeweni.
Nelogi~no je bilo i to da onima koji su otkupqivali stan
stalno raste i rata i dug, a da onima koji su uzeli pomenuti
zajam mese~na rata sve vreme stoji u mestu. Zato je formi-
rana komisija koja je preispitala celu tu stvar i zakqu~ila
da se ova gre{ka mora ispraviti i da se mese~na otplatna
rata mora redovno revalorizovati u {estomese~nom obra-
~unskim periodima. Od Republi~kog zavoda za statistiku
pribavqeni su svi pomenuti relevantni zvani~ni podaci ta-
ko da smo mogli da izvr{imo tu korekciju korektno i izra-
~unamo koji je to sada stvarni koeficijent za Beograd, Novi
Sad i Srbiju. To pove}awe mese~ne rate zajma je, me|utim,
vrlo negativno iznenadilo na{e kolege, po na{em mi{qewu
neopravdano. Zna~i, oni su posledwih {est-sedam godina
pla}ali istu ratu zajma i sada je do{lo vreme da se to is-
pravi za ubudu}e. Tako su sada mese~ne rate za, recimo, Be-
ograd pove}ane za 35 posto, za Novi Sad 52, a u Republici
za 70 posto. Te izmene smo dostavili Srpskoj banci 2. no-
vembra pro{le godine, a ona vr{i usluge za potrebe Mini-
starstva odbrane, tako da }e ukupno 543 korisnika ovih
stambenih zajmova od sada morati da pla}aju revalorizova-
ne mese~ne rate {to bi bilo u skladu sa zakqu~enim ugovo-
rima o dodeli zajma i prema navedenom pravilniku – ka`e
pukovnik Slobodan Dimitrijevi}.

Veselin
[pawevi}

Slobodan Dimitrijevi}

REVALORIZACIJA ZAJMOVA
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~eli da se grade, pa }emo prvo morati to da finansiramo –
obja{wava pukovnik [pawevi} i dodaje da se od novca od
prodaje vojne nekretnine u Ugrinova~koj ulici mo`e finan-
sirati tek oko 25 odsto stanova na Be`aniji. 

“PREBIJAWE” DUGOVA

Pitamo za zgradu u Katani}evoj 15, odnosno da li je
istina da }e wu kupiti EPS?

– Istina je da se EPS nedavno pojavio kao potencijalni
kupac celog kompleksa u Katani}evoj ulici u Beogradu, koji
iznosi oko 16.000 kvadrata. Svojevremeno je taj kompleks
trebalo da kupi jedna ameri~ka firma za 16 miliona evra,
ali je sve propalo zato {to sam proces te kompenzacije nije
bio dovoqno transparentan… Posle toga bila su raspisa-
na dva tendera za istu lokaciju,  ali se na wih niko nije ja-
vio. Procena Poreske uprave je tada bila da taj kompleks
vredi 23 miliona evra. Sada imamo ozbiqnog kupca sa ja-
snim namerama. EPS je  za kompleks u Katani}evoj ponudio
18 miliona evra, s tim da se deo plati “prebijawem” duga.
^ak su nam za taj dug ponudili i popust od 15 odsto. Me|u-
tim, u posledwi mesec i po dana ti razgovori su zastali. Za-
{to, te{ko je re}i, mada se na{ dug prema EPS-u, u me|u-
vremenu, smawio na svega sto miliona dinara, {to jeste ve-
liki novac, ali u su{tini mali kada je re~ o vrednosti na-
{eg kompleksa. Uglavnom, ti pregovori sa EPS-om su za sada
stali – ka`e na~elnik Uprave za infrastrukturu MO i do-
daje da, uprkos svim problemima, oni i daqe pripremaju do-
kumentaciju za tendere. 

Prema re~ima [pawevi}a, oni ve} sada imaju ugovore-
nu izradu 106 licitacionih elaborata, a u toku je ugovara-
we jo{ 
wih 92, koji }e biti dostavqeni Republi~koj direkciji za
imovinu.

– Ovih dana }e u listu “Politika” biti objavqeni ten-
deri za prodaju na{ih 17 poslovnih prostora, od toga 13 u
Beogradu, jedan u Novom Sadu, jedan u Smederevskoj Palan-
ci, dva u Ba~koj Topoli i ~etiri vojna kompleksa: “U{}e” kod
Kraqeva, jedan u Beloj Crkvi, odnosno tamo{wi Dom Vojske
za koji se, posle prvog neuspe{nog, sada raspisuje novi ten-
der, kompleks “Ulica {este li~ke” Koceqeva i kompleks “Se-
lo Mislo|in” kod Obrenovca. 

Na kraju, pitamo pukovnika za{to je tako malo intere-
sovawe za vojne nepokretnosti? Da li su, mo`da, procene
vrednosti tih nepokretnosti Poreske uprave visoke ili je
ne{to tre}e po sredi?

Pukovnik [pawevi} odgovara:
– Za to postoje dva razloga: ovo {to je do sada od voj-

nih nepokretnosti bilo na tenderima nije bilo previ{e
atraktivno za kupce. I, drugo, poslovni prostori koji su do
sada nu|eni, izgleda da su bili preceweni. Tre}i razlog, po
mom mi{qewu, ne postoji. 

Bilo kako bilo, velika o~ekivawa, pa i neke odu{evqene
najave kako }e realizacijom Master plana, u finansijskom smi-
slu, stvari krenuti naboqe za MO i Vojsku, posle tih saznawa,
verovatno }e splasnuti. S druge strane, zastoj u tom velikom
poslu ima}e za posledicu, sasvim sigurno, usporavawe i re-
forme Vojske i celog odbrambenog sistema, dok }e za vojne bes-
ku}nike to zna~i samo produ`avawe agonije i besperspektivno-
sti koja, opet, ne mo`e trajati beskona~no. 

Ho}e li naredni period za realizaciju dela Master
plana biti povoqniji za Vojsku i MO, ostaje da se vidi.
Ono {to je za sada evidentno jeste to da se taj plan pro-
{le godine nije proslavio i da zato treba ulo`iti i do-
datnog znawa i truda kako bi se, mawe-vi{e, cela stvar
pokrenula sa sada{we mrtve ta~ke. 

Du{an MARINOVI]
Snimio Goran STANKOVI]

Na~elnik Vojnogra-
|evinskog centra “Beo-
grad” potpukovnik Mi-
lovan Ostoji}, dipl.
gra|evinski in`ewer,
povodom nedavnog po-
ve}awa zakupnina za
stanova koje koriste
profesionalni pri-
padnici MO i Vojske
Srbije ka`e:

–  Do juna 2006. go-
dine mese~ne zakupni-
ne za stanove koji su u
stambenom fondu MO
i Vojske odre|ivao je
Savet ministara tada-

{we dr`avne zajednice SCG. Zakupnina se odre|uje tako
{to se mno`i povr{ina stana sa brojem bodova i sa od-
re|enim koeficijentom. Vojnogra|evinski centar “Beo-
grad” odre|uje samo povr{inu stana i broj bodova, i to
je fiksni parametar. Me|utim, od juna 2005. odre|iva-
we tih zakupnina pre{lo je na republi~ki nivo, pa se i
visina tih zakupnina sada odre|uju na osnovu koefici-
jenta za izra~unavawe mese~ne zakupnine za kori{}ewe
stanova koje utvr|uje ministar za kapitalne investicije
Republike Srbije.

Od 1. jula 2006. koeficijente za izra~unavawe vi-
sine mese~ne zakupnine za kori{}ewe stana u dru{tve-
noj, dr`avnoj i svojini gra|ana Srbije odre|uje pomenuto
ministarstvo, {to je i objavqeno u “Slu`benom glasniku
RS” broj 82 od 29. septembra 2006. godine. Drugim re~i-
ma, za stan od oko 67 kvadrata iz stambenog fonda MO
zakupnina je decembra 2005. iznosila 1.733,72 dinara,
da bi se krajem tek minule godine pove}ala na – 4.563,57
dinara. To pove}awe koeficijenta, od jednog do drugog de-
cembra, iznosilo je 163 posto, {to zna~i da su zakupnine
poskupele ukupno 2,63 puta. 

Potpukovnik Ostoji} precizira:
– Re~ je o oko 6.000 korisnika tzv. vojnih stanova u

Srbiji i treba re}i da smo mi, kao izvr{ni organ, samo
du`ni da sprovodimo zakon i propise Republike, za {ta
je, u ovom slu~aju, nadle`no Ministarstvo za kapitalne
investicije koje, ina~e, dva puta godi{we i odre|uje visi-
nu tog koeficijenta. Pove}awe zakupnine za gara`e tako-
|e se utvr|uje u skladu sa pove}awem koeficijenta, pri
~emu su samo za jedan mesec, u periodu jun–jul 2006. godi-
ne, zakupnine pove}ane za 34,77 posto, a gara`a u sasta-
vu stana za jo{ 20 posto, tako da danas imamo veliki broj
zahteva za vra}awe gara`nih mesta i gara`a, {to jasno
pokazuje da zakupci vi{e ne mogu to da plate. Poenta ce-
le ove pri~e je u tome da Uprava za infrastrukturu MO
nije svojevoqno podigla cenu ovih zakupnina ve} da se to
dogodilo zbog usagla{avawa sa republi~kim propisima.

Milovan
Ostoji}

POVE]ANE ZAKUPNINE VOJNIH STANOVA


